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TOP SECRET

\ FEDERAL BUREAU OF INVESFIGATION
' WASHINGTON D. C.

CUBAN INTELLIGENCE ACTIVITIES

Two' reports of 1nterv1ows at San Juan, Puerto Rico,
on Aprll 8 and 11, 1977, with an individual in recent contact
with the Cuban Intelllgence Service are attached. This
individual is of continuing operational interest to the FBT
and. it is requested that FBI concuqrenco be obtained prior
to 1n1t1at1ng any mctlon based on thls 1nlormat10n ‘

: ¢

Wafning‘thice - Sensitive Source and Methods involved,
No foreign dissemination., Extraction of information
controlled by originator, '

TOP SECRET

. Classified by 5182 -
Exempt from GDS, 1, 2, and 4
~Date of Declassification, Indefinite

\ .
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-~ On April 8, 1997, FELIX ZABALA MAS, also known as

Tuto, a resident at 350 Lerida, Urbanization Valencia,

Rio Piedras, Puerto Rico, was advised of the identity of the

interviewing Agents, and he furnished the following informa-

tion: _ \

. FELIX ZABALA advised that he was a member of Alpha 66
from 1961 to 1965. He is currently a member of Circulo Cubana,
a large Cuban exile cocial group in Puerto Rico, and beyond
- this belongs to no other political or social group in Puerto
' Rico. le stated that he is not a member of Frente Liberacion
Nacional de Cuba . (Cuban National Liberation Front) or the
; Coordination of United Revolutionary Crganizations {CORU). He
- stated that on April 3, 1977, he attendad a meeting which
.concerned itself with humah rights and was presided over by
.. - one FRANKLIN DELINQ LOPEZ who was interested in sending five
o Cuban exile individuals +o Washington, D. C., andq present a
case to the United States Department of State to tell Presiden*
CARTER how to cezl with the Cubans. He stated that their main
- concern here was the political prisoners and the system of
Cortnunism under CASTRO. ZABALA stated that he participated in
nO other similar activities., #He stated that he does have a
'close_relationship,with a very political individual, ENRIOUE
NUNEZ, who is the editor of Replica Magazine in San Juan,
Puerto Rico. S L S o .

' ZABALA advised that his sister, AMALIA ANGELINA
ZABALA MAS and his mother, ANGELIYNA MAS, came to Fuerto Rico
from Cuba orn Decenber 23, 1376, for a vacation in Puerto Rico.
ZABALA stated that his mother has a six month. visa which '

- expires in June, 1977, and that she is currently attempting

. 'to stay three months ‘longer in Puerto Rico and is awaiting
~word from Cuban authorities through her daughter who has since
returned to Cuba :c Secure a Cuban government OK to remain in
Puerto Rico. Upon receipt of that OK from the Cuban juvernment,
the subject's mother will  then apply to the United States
Immigration and Naturalization Service [USINS) for a three
month extention oY her visa to visit Puerto Rico. ZABALA's
Sister, AMALIA, was in Puerto Rico from December 23, 197s,
urtil January 17, 1977, at whieh time she returned to Cuba.

Clas':ifiefl by 2072 NGDS 2 3% 4 Inderinite

o : '
- v oD o
. .Ihis, Jocumont centoins naither recommaendarions ndr- conduslant i the Fal,

#oaed s canteal, c1e not 1o be distribute d outtida your agenny.

it is'the property of the FBl und is loaned 10 your agency;
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FELTX ZABALA stated that AMALIA is marriéd to JULIO CESAR
MAS MARTIN, who is a medical doctor who has a veryv good

practice in Calixto Garcia Hospital in Havana, Cuba.

ZABALA stated that AMALIMA's husband is not a political-type

person and he is not considered to be a Communist. IlHe
stated that JULIO. CESAR MAS HMARTIH ‘is happy living under

the Cuban systemr of government because he is a dector and
therefore lives extreunely well. ZABALA stated that the

latter's brother, LUIS HMAS MARTIN is ciurrently living

outside Havana assigned to an agricultural project. ZARALA
stated that LUIS MAS MARTIN, who is approximately 50 years old. i
currently having a severe drinking problem. ZABATLA believes

that he, is working with the agriculture project in the

vicinity of HMatanzas, Cuba. ZABALA termed LUIS MARTIN a
Communist and an anti-Ratistite., 2ZABALA added that his

sister's recent trip to Puoerto Rico was her first trip ever
to thig country. He stated that he last saw her in 1965 in

v !

t
Cuba. ZARALA rerorted that he went to Janmaica and mat his

LN

»)

SLNE I DY SN
sister and his moyther on December 21, 1976, and assisted in
their travel %o Puerto Rico by helping. them to a hotel in
Kingston, Jamaicz, and then to the United States Embassvy there
to secure a visa to visit Puerto Ricd. He stated that since

1965 he had only talked to his sister on the telephone

approximately evary six months,

ZABALA s*ated that he rarelv writes to any friends
or family members in Cuba. He stated that his brother,
DOMINGO ZABALA, also known as Mino, is currently an athletic

87

promoter and he works in a gvoup known as the Instituto ‘
Nacional Derories Revolucicnario in Cuba. ZABALA stated that
his father, JOSE L. ZABALA, died on November 23, 19%4, in

Cuba and that his two sisters, AMALIA and FLENA, currently
live in Cuba. He stated. that his brother, JOSE LUIS ZABALA,

‘also known as "PLPE, " DOMINGO, and himaelf spent various periods
S

of time in Cuvkan jails. He stated thai "PRPH" served fonr VEar
and nin2 monthe vhich beagan in Hav of 1961, DOHINGO, who
SABALA ternmaod. a non-Communist, was i

) in jail for 18 months from
September, 1961, to 1963. ZABALA stated that the himsel® waos
in jail only for seven days which bagan in Mav, 1¢61. ZABALA
aiided that the reason that the ahove individuals received Jail
terms had to do with their affiliation with a group which was
going to plant bombs in or near the waterworks in Havana, Cuba,
in 1961, ' ' : .
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. FELIX ZABAL A IMAS stated that he coesn' t kno any.

individudals who- are in FLNC or CORU. Ilie stated that REINOL
RODRIGUEZ is a cqod friend of his and they have been
asqoviated since ZARALA's affiliation with Alpha 66. ile
‘stated. that he did not think that RETNOL RODRIGUEZ '1s still ~
a member of the latter organization. He stated +that he has
only belonged tc one political group in Cuba and that he was
"a member of the Movimiento Revolutionario . Pueblo (MRP) and
that that group placed over 100 bombs in and around H“"ana,
Cuba, protek‘lnu the CASTRO government

, ZABALA was questlonnﬂ about his relationshio t];h
one ANTONIO VECIANA and he PLath that VECIANA is like his
own brother. He added that VECIANA is his son's Godfather
and is currently a resident of Miami, Florida. ZABALA
reported that VEZIANA and himself were in Kloha 66 and at
cene time attempt:d to form an Alpha 66 groun in San Juan,
Puerto Rico.  Tw> other 1nd1v1duak~,.ch01ann to ZABALA,
were in on this -enterpris TOMY CUESTA (who is pOSSlbly Tiving
now in Miami, Florida). /AL“LA consicdered VECIANA to not only
be his friernd, bit his business partner and added that VECIANA
resides at Numbe: 311 Northwest 30 Ct . . Hiami, Florida, 33125.
ZBBALA stated thitt VECIANA left Alpha 66 in 1966 and that he
is dbflnlteAy ah:i~Ca°tLO and would personallyv like to kill.
CASTRO. He did not know VECIANA to be atffiliated with anv
po]JLLCdl arouos aL this time. 2ABALA staied that four or

five vears ago that VECIANA, ENRIOUR WUMEZ, and MANOLO DAY
xent to Costa Rica and formed a revoluticnary narty (anti-=
CASTRO) , which had the same ideals of Alpha 66, He added that
this groun which was known as Partido Revolutionario Del Puehlo,
lasted'perhapﬁ ¢l.ght months.

FELIX SABALA MAS revealed that on October 28, 1976,
he left San Juan, Puerto Ri_co -and traveled to Kingston, .
Jawaica, for the purpose of eeing an entertainment prometer
PELIX SHMITH, about putting Oj the Chinese Circus Review from
Taiwan. He addec that he met no one other than FELIX STHITH
during his stay in Jamaica. He insisted that he had met no. ono

T SECREY
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who could be a rapresentative of anv foreign government,
particularly from Cuba. FELIX ZABALA MAS reported that on
November 8, 1976, he traveléed to Miami and then on to
Kingston, Jamaica. He stated that he went there to see the
promoter, FELIX SMITH, and discuss problems on how to get
money cut of Jamaica if ZABALA were to bring the Chinese
Circus Review from Taiwan to Jaimaica. ZARALA added that
this was approxiaately one month prior to the popular
elections and thare is always ‘a problem bringing monev out
of Jamaica. ZABALA again stated that he had contacted no -
one other than FILIX SMITH. ' ‘

. ZABALA advised that he traveled to Jamaica again
on November 30, 1876, and returned to Puerteo Rico via Miami
on Cecember 2, 1976. He stated that at that time he again
visited FELIX SMITH. Z2ZaBALA stated that he traveled alone
to Montego Bav aad another town, Ocho Rios, in Jamaica, and
vigited theaters whers he coulid recssikly present the Chinesc
Circus. Heé addel that he s -ayed in the Sheraton Hotel when
he was in Kingston.on this occasien. He stated that hz had
seen no fanmily m:@mbers or anvone who could be possibly
considered a representative of a foreign government. ie
added that while in Jamaica he traveled bv public automobiles

which are used as taxis or buses.

ZABALAX IMAS advised that he had rented the "Happy
Center Bar" which is located in Hato Rey, Puerto Rico, for
the period betwe:n December, 1974, and July, 1976. He stated
he gave-up this line of business in that he was not making it
financially. Ue added that at the moment he is not in
financial straijghts and that he has been receiving current
incone from hiS'erﬁotlon of the Taiwan Circus Croup and two
profiessional price fighters (both Dowinicans), HRECTOR JULIO
MEDINA and ADRIANIO MARRERO, also known as Nane. He stated
that the latter two 1nd1v1oual* are under his control as he

is their manager and receives approximately %% percent of any
purse for setting up their fwuhto.'

ZABALA stated that he would like to go back to Cubsa
if CASTRO and the Communist system of government was out of
Cuba. He added that he personallv helieves in a system of
Sociali'm and Denocracy, ZABALL reoorterd that his family
. of \"f'("”{"', “‘1'5'; "“1"‘; .*']”“'z"
like the current Culian
ister, AMALIA, likes the

his brother, DOMINGO ARTHOY) . 4

systen, ZABALA wvas not sure if

DocId:32357039 Page 6 ?Q? gyﬁﬁ;{
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CASTRC or Comnunist system. He added that she told a frlend
HUGO PEREU, a Cuban exile who is about 50 years old and
resides in Floral Park, Puerto Rico, that .if she could get
out of Cuba with her four children, she would leave. She.
reportedlv told PEREZ that her husband, JULIO CESAR MAS
MARTIN likes the good style oi living th at he currently
enjoys in Havana, Cuba, as a ranking médical doctor. ZABALA
‘added. that HUGO ?EREZ sent alot of clothing back to Cuba
with his sis ter, AMALIA, for HUGO PEREZ' father.

: ZABALA advised that as far as his future travel
plans are concerned, he interds to go to Los Angeles,
California, abhou: Lhc 15th of April and there, prepare
theatrical arrangements. He stated that this would  take
approqlmately twe or three days. e added that he has to

- go to Santo Domingo aL some. future date for the theatrical
‘presentation of the Chinese Circus Review from Tajwan: -He -
stated that this would probably be in Hay, 1977. He added
at this point that VECIANA, supra, and he set up all the
Chinese Circus Review from Taiwan's eng agements. He added
that he might pouszblv be in Chicago and New Yo*k City,

New YorP after May, 197;.

The interviewing Acents reminded ZABALA that he at
one time in 1966 was interviewad and polvyraphed by a United
States Government official. ZABALA, who stated that he dld
not know the resvits of that 1nterv1@w or the polygraph,
stated that he remembered taking the test and bbﬁrg lnLOI"]P\Qu
at a hotel room in the Miramar Hotel, Miramar, Puerto Rico,
but that. he did . rot know who or what organization was behind
it. He stated trat an Agent of the Federal Bureau. of Investi-
gation (FBI) at that time had set up the interview and the
examination. He stated that.at that time he was asked about
going te Cuba and wvorking for the United States Government
for intelljochﬁ reavens.  He could not faurnish any details:
about any of the individuvals, appr ximately three or four,
who were in tho room at that time. '

T}e lnterv1ew1nq Agents GUESthDGd ZARALA about
v a possible trip to Panama which was made on January 10, 1977,
£ He was confronted with information thai revealed that he had
traveled with Pan American Airlines, flight 585 to Panama
on January 10, 1977, United States Pas.po?t,nuvﬁe, 22494541,

HW 50529 DocId:32357039 Page 7
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tourist card nurmber 745643, and‘thnt he returned to the
United States on January ll 1977, on another Pan American
Airlines flight, number 586, VAthA stated that he was in
Panama for cne right and thereafter traveled to Miami,
Florida, and West Palm Beach, where he spent one night in

the company of JOSE PRADOS HERRERO, who curtontly resides

in Puerto Rico {telephone number 78 3—F3671. He stated that
he went to Panara on this occasion for boxing business and
that he saw LUIS LSPADA, a boxing promoter, and Dr. RODIGO
SANCHEZ, of the ¥orld Bowing Association. He stated that he
only contacted tFeur two- versons and one radio commentator
while he was in Panami on this occasion. Ue added that one
cf his fighters, HECTOR JULTO MEDINA, was suppcsed to fight
RORERTO DURAN and that ZABALA called MEDIHA (a resident. of
Santce Domingd) from Panama and the ftighter advised ZADBALA
that he was cut of shape and therefore could not fight DUPAN.
ZABALA added tha“ he has exciusive permission to sign a
contract re MEDINA. e sztated that he discussed the possible
fight with the aforementioned radio commantator.

Thr‘1i1tnrv,(“rwﬁg Df; nts again reguested that ZADALZ
ke perfectly honest. with them about anv nossible contact of
foreian agent« or other qo"nrhmﬁnt reprasentatives while con
~the =2bove trips ~utside Pusrtce Rico. e strongly advised that
the interviewing Agents had his word that he never contacted
anyone from a foreign government, embassv official, consular
~official, foreigna attache, or intelligence officer.

ZABALA stated that on the above mentioned dates,

Janunary 10, Janasry 11, 1277, he wasg supposed to qgo to louston
and San Antonio, Texas, aund other places in the United States
to axrange for a vresentation of the Chinese Circus. He
stated, though, 1oon arrival at Miami, there was a conventicn
of managers of ajditoriums Trom throlghout. the United States
(these are individuals who could present the Chinese Circus) .
ZABALN stated for this. reason he did not have to go to Texas
“as the managers that he wished to see wers there in Miami.,
particularly at :he Ramada Inn Hotel around Jarnuary 11, 1977.

_ In light. of the subject's current prokation regula-
tions with United States Probation Office, he was questioned
as to whether he had gotten the permiscion of his probation
officor to fravel tao Danana dnrinq.ﬁa“xurv of 1977. e stated

4 =3 -

‘
1
'
l

this neprk

shat hae had
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: , ZABALA Was askeq if Re had evVer beep requestey to
-brinq any*h:nq tack to Puerteo Rico fromAanv Oof hig above
Tentioneq travels and he Stateq that he nnvmz brough+ bac%
any Money o _her»chan business money.' He tated that jinp
Auou<t, 1976 he brought back to,Puerto PlCO from Santo
Domlnqo‘aanOV1n atealy $800. 00 45 this yag the result of 4

to Puerto Rico Some checksy which were from the Chinsge Circus

_presentations.' He,stated that he had $300 -G0 in addition to

these checks whirh rcpresented box offlhn YeCeipky, He -

Placeq thesa Chenksg in an account ¢ Runrm Dbroro Hato rey

Puerto Y°1f‘o in tha uccouut of ’romobo wntllland, which 1°

a trade namO. He stateqg that thisg account jg adm1n3°tﬂrod

by himge)f and VECTANA . He zddﬁ] that ip Decembe of 197¢

he brougqf bac to Fuerto Rico Erom Jamalcg ALDroxin HLCJV
$400.00 when he vag accomoanwed by th_mOFher And sigteay from

CUba on +ho’r 304rnﬁ" to Puer+o 71h

. The *nt91‘1””’n7 Agentg cwem‘uonw1 FELIX CABALA

MAg akout his re?aLlonoth Yith ong GABRIEL, & ICULPOX and 3
pouqlble $10 000 dQVQVtJJJ“W Problem pe hasg with thig

h41v1dud? ZABALA Stateq that “*”Wﬁpﬁ‘ 15 the OWner or
an de“rLlSIHg Firm, cmeunlcvtlﬁna Artg and was responcjblu
for adve rt1°1na the Cn1wese Circns in L0° Rqu]c San Dieqgo,
Santa’ Monlca a~daena Santa harowri anad Sap eznarﬁlno
CulJrOIDIB \hll‘ the Phlﬂo’e Circys wds J“”OHth *hm*ﬂ. He
Stated that T U‘?O\ who ig a quluﬁnt of ”Lunl lorigs
Sent: the ads to vaV1ouJ newunangyo in C17¢fhrn1h fvmm Jlaml
anag that uA»ﬂLA rotestead the J]’“f(]an” in Ehat the Bring
was tog sSmall iy the ad&nztlfemont for Pecnle Lo read, Ie
addeqd L}nt he ani V“'P*\Ju oomﬁlained to JI”HTPOA and hac
Pai PT(UIRHA $3,400 90 for the udwplgl'rﬂq. PIGUERDOA to :
the latter Jzulvzoual that they cya hin »w”Jo“Jmatelv $lw,000.00
for the auwatl‘!nw SABATA Stateqg that on v\“uurv 19 1977,
he sent ”I(U’”O“.a chec); for “l”,J”O 00 via a 17v0}”'nonnﬁv
Espasag Adv@rtisinq, Incngo»aieﬂ 596 De hosfnc Avonrc '
Urbanyi » ation-?al%irich, Yata Rey, Piiet s Rice 00019, Espasg
rep Ortedly Made tha Adelivey . to 1]« U ROR and then JJWHO]J'lt“l\
Advigad SABALR to sand - g CELJ]]GY" Check o hig bank in
}uoLto’Rlco to )'(L?eﬂK Lnafmugh a5 the firsgy Chec}; ‘ould not;
be Cleareq by a l’dml F’orwda, bany for approximately two
wceks.‘ ZARATLA g - “ated that o) Maae Z, 1977, he Sent tho

g.
DocId: 32357039 Page
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caFHiers check via Fqndsaq Advcxtlslng, Incorporated, to
FIGUEROA and that the first check, which should not have been
deposited in light of the serord check, was placed in an

unknown bank and when it finally reached Puerto Rico there
were insufficient funds to cover it. ZABALA stated that both

checks were made out to Communloatlons Arts.

FELIX ZABALA advised that his brother, PEPE (JOSE

(LUTIS ZABALA), his sister ELVIRA, and he, pald an organization

which handles th: paperwork for Cubans who wish to visit

‘outside Cuba, Alnacen Espanol, approximatelyv $1,200.00 to

secure the financial aspect ﬂF his mother and sister'
leaving Cuba. H= stated that hisa brother, PEPE, filed the

‘necessary applications regardinq his mother and sister to

Almacen Esovanol in Miami. lHe s stated that approximately half

of the meney wen: into an account in- Kingston, Jamaica, to

render Q@C”'G th:t his sister and mother would not bhe a
financial burden to the Jamaic can Government . and that they
would have money to lecave that ccuntry. Ile added that PEPE,
ELVIRA, or himse’f had nothing to do with his mother's and
Slc‘tor'C leaving Cuba other than C&nﬂ:ng the necessarv
application pape:'s to Almacen Espanol in Miami, Flerida. He
added that he went to Jamaica on December 21, 1976, to help

his sister and his mother and that after they lanﬂed from

Cuba he took then to the Sheraton Hotel and later on to the

United States Embassy to secure the necessary visas..

)

‘The in+rrVievinq Agents cuestioned ZABALA about his
recent source of income and he stated that he earned approxi--
mately $3,000.00 from a prize fight which was held in Ravyamon,
Puerio Rico, on Heontember 10, 1976, between ESTEBAN DE JESUC ,
and HiICTOR JULIO MIEDINA. He added that he earned approximately
$1,200.00 From his presentation of the Chincse Circus in Miami
Beach, Flori , hetween October 5 and 10, 1976. 1He stated
that he got aFrJOVJmafﬁlv $2,000.00 on or about Decembor 18,
1976, as a re- .t of n1.  alllnq his TthtS and contract to the
flghter, HECTOR. JULIO MEDIMNA, ZABALMA stated, however, that he
had to pay this money back to promoter DON EING and Pantalones
Santiaqo as his fighter backed out of the.deal and it fell -
through. ZABALA advised that between February 9, and March 6,

,1977,.he earned approximatelyl$3,800.00 from the performances

HW 50529
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of the Chinese Circus in San Juan, Mavyaguez, and Ponce,’
Duer to Rico. '

JALA Mﬂq, who had been furnished bv the
Jntprvwnwwvr AQQLtS ‘Spanish copy of the Advics of Rights
form which he saiduhe und orctool and signed, was presented
a reading of the statutes having to do with foreign govern-
ment agents and the Foreion Agents RLglsLLat;on Mot of 1938,
The Advice of Rijhts form was furnished to FELIX ZABALA LAS
prior to the aforementioned discussion of his travel outside
of Puerto Rico-ia the last six months. ZABALA was sternly
advised that he 1ad been asked to tell the truth in all the
above matters an? that any dlSC repancy in his account could
sibly be a viclation of his curreht Federal prebation '
which.,“t@nmu to January 29, ]9“0

‘At this point, PELIX ZABALA MAS advised the inter-
viewing Agents that he had no idea how the ¥BI had gotten:

all the facts about him and that the BI seems to know
evervthinu about him. He stated that ho is. not o Commanist
]

and that anvthing political he wvould do would be ogainst.
FIDEL CASTRC. A= this point, ZABALA 114S stated that he had
w1itéd for a long time for this moment and ithat he is now
willing to tell ~he interviewing Agents evervihinag. SABALA
Ma3 stated that :he following accounts are »nly known by
himsel f and his riend, AUTONIO VECIZANA. ile statred 1f
VECTNIA zeccnt1v had some problens with a Uhited States
: ix
te

Govornment assa-qinatién comnittes vhich was looking into

tha assassination of JOHN FITZGEDRALD Kﬁﬂnxuv, He stated thai:
VECIANA. had to anpear on annxomeafoiy three occasions in
4d>h¢nqbon, D. C., the last of which was around December 10,
1976.  ZABALA stited that approwimastely one month hefore

JOHN F. KIEMNIDY vas shot in :hJ.]_afs, Teras , YECIANA and an
inﬂividual_who ZiBALA Telt was associated with United sStates
Centyal lntelllgonce hgencoy (CIA), r. BISIOP," met with

LhL MARVEY OSWALD dn Dallas, Texas. ZABALA stated that

HMr. BISHOPY know VECIAWA since 1961. Me added that BISHOP

e
had bandled an sassination attemnt againot PIDEL CASTRO
’ while CASTRO was in Chile in 1971. ZABALA stated that VECTRMA
went to holivia 1o work for the United States Government around
1967 .  He stated tha* VYNOTIANA and he went to Chile in 1971

HW 50529 DocId:32357039 Page 11
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to set up an opération. to kill CASTR lle stated that to
expedite this, false Venezuelan paqsports were made, the-
necessary guns were brouqght in in the diplomatic pouches,.
hand grenades were picked up in Bolivia, and a United States
diplomatic car carried that paraphenalia from Bolivia to’
Chile. ZARALA stated that the plan was prepared in Miami,
Florida, and at that time VECIANA was =till working for

. the United States Embassy in Bolivia. He added that he and

VECIANA rented the room in Santiago, Chile, and staved there
for two or threc davs. ZABALA stated that JUAN DOMINGUEZ
and MARCO. RODRICUEZ (Cuban exiles not further identified)
‘thereafter took. over that room and enrolled in an approximatoly
six month course in photograph. and television in Santiago.
The purvose of the enddavor was to. place a qgun insidé one of
the cameras which would bhe used by DOMINGUEZ or RODRIGUEZ and
when FIDEL CASTRO made his appearance before members of the
press, he would b2 ghot by one of these individuals. CGABALA
added. that 2 high official in the Chilean governient secured

y €38 permits for these individuvals to come in

the proximity CASTRO when he arrived in Chile in 1971.
He stated that tﬁo operation was not successful as DOMINGUEZ
and RODRIGUEZ failed, bv some means, to shoot CASTRO on the
first day tnat h2 was presented before the members of the-
press and that on the second day one of those in*ivida‘lq

SRR
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the necessary p
0

stated that he mist goc to the hospital as his appendiz was
bothering him. .“he other individual stated tndt someona in

CASTRO'Ss vicinits identified him and thereafter, that potential
assassin left Chile and was later seen in Bolivia. :

ZABALA rveported that ANTONIO VECTENA prepared a
letter for the b@=nefit of FIDEL CASTRO in Cuba in which he
_signed the nickname of his (VOCIANA'S) ueplﬁtary, MARGARITA.
C(MARGARITA is NILDA CAOQ, who is currently a resident of
San Juan, Puerto Rico, an employee of the United Stated
Governnent in Hato Rey, Puerto Rico . She was VICIANA'3

secretary while e was in LHxJ and while he wvas in Puerto irco
from 1961 to 1967, and associated with aAlpha 66). That lettor
contalnnj 1nform1tlon concerning ANWHNJO VECIANMA's connection

with the United itates Central Intelllgencn Agancy and hlS"
~attempt to Kill CASTRO in Chile in 1971. ZABALA stated that
the information in the letter was known to no oLh er 1nﬂ1v1ﬂuaJ<

—
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and VECIANA had - rhquoqtod ”\RALA to transmlt that letter to
his 51ster, AMALYA, in Cuba for personal delivery to FIDEL
CASTRO. ZABALA stated thaot the letter inferred that
VECIANA's secretiry was dissatisfied with VECIAMA and that
VECIANA wanted a largejamounf of publicity due to his
appearance bhefor> a United States Government aroun which .
dealt with the a:sassination of . Jomz F. KENNEDY. This letter.
was submitted to Cuba via ZADALA's sister, on or about -
September 11, 1976. ZABALA mtated that he then received a
call from his sister, AMALIA, in Cuba, and she stated that
she wanted to se: him in Jamzica on Ocztcker 28, 1976. e
‘added that he re:ponded to his sister‘s reguest and was in
Jamaica con ctohar 28, 1976, and was met there by his sister.
He stated that h.: was staying at the Sheraton Hotel in
Kingston, Jamaic.i, and on hie first night there he met a
Cuban by the nam: of CARLOS. He added that: CARLOS, ZARALA's
.sister, and he, vent to a large hotel (one‘o; two level
cabana style) possibly outside Kingston, Jamaica. ZARALA
described CARLOS ag & white wale, five feet six inchés tall,
welghing 180 pou:nds (over weight), having dark eves, dark
hair, with grey streaks 'in the sides. CARLOS was furiher
described as beiivr approximately 40 vears old and that he wors
no ¢lasses or had no other destinguishing phyvsical characteristice
CARLOS described himself to ZABALA as a person who was hiah
up in the Cuban covernment intelligence. CARLOS carried with
him at all times avbu51neﬁsman's attache case which contained
a pistol. 7ZABAL!. did rnot see the pistol at any time.
In addition to neeting CARLOS, supra, ZPRALA mct
the driver of the autonmobiie which took ZADALA, ZABALN
sister, and CARLCY to the hotel. ,This"nﬁ*viﬂual vas the
vico¥ﬁowqul of tto Cuban Lmbassyvin‘¥1nguton, Jamaica, JUAN
CARRONELL.  ZABALA described CARBONELL as being a white nmale,
’Cighlng{l/O pourds, five feet elevoen inchas tall, having
black hair, dark zyes, and wvearing glasses with d*VK plagstic
frames. No other di.tlngujchno chxrafterl tics were noted.
by ZABALA. S : o o
Upon arriving at the hotel, ZALALA was cuestioned
by CARLOS and JUAN CARBONILL in the xyo‘enco of his sister,
» AMALIA, and they warited to know cwrrent information concerning
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ORLANDO BOSCH, CORU, REINOI RODRIGUEY, FRANK CASTRQ, ANTONIO
VECIANA, and other members cof anti~CA>TRO groups. In response
to VECIANA's letter to FIDDL CASTRO, CARLOS and CARBONELL ot
felt that VECIANA's secretary disliked VECIANA and they
requested that ZABALA tell the secrotary that thev will
broadcast the informaticn presented in "her® letter over

Radio Havana in ehout a week's time. ZABALA stated that
inasmuch as he was responsible for forwarding the suppocsed
letter from VIECIANA's secretary, the Cubans believed that
ZABALA greatlv disliked VECIANA also. ZABALA stated that no
such broadcast was ever made according to AMNTONIO VECIANA.

ZABALA reévorted that in the course of the above-
mentioned contact with CARLOS and CARBCNELL, the latter
stated that they would get in contact with him through his
sister, AMALIA., They asked ZABALA if he needed any monpy and
he replied negatively. : . :

ZABALA MAS reported that he returhed to Jemaica

“around Nowo-pr ¢, 1376, and atavmd at the Sheraton Hotel,
buring his {irst evening there, a otldnf voice telephoned:

his rocin and adviced him to go eutside. He went down and

stood by the hot:l swimming pool and Lhen saw CARLOS, supra,
and was again tazen by CARLOS and JOAN CARBONELL to the
-hotel. where he previously met these individuals. ZABALA
stated that the cide from the Sheraton Hotcl in Kingston,
Jamaica, to the osther hotel takes approximately thirty
minutes. by car and this hotel is located near the sea. Upen
entering this hotel, ZABALA was introduced to "The General.”
(At one time durtﬂq the interview with "The General" the
latter was refer-ed to as JORGE.) ZABALA stated that. he
also carrind a businessman's attache case which ZARALA
suspected could carrv a gqun.  ZABALA stated that during the
course of this contact the entire conversation was taped on
a tape player in the room. ZABALMA describod the "General"”
as a whitns male, five feet seven inches tall, weciching 160
pounds, approximitely 36 vears of age, and from Cien Fuecuocs,
Cuba. ZARALA stated that "The General," locked like a woll:
built, firm milicayry tvpe. He stated that this. individual

S had dark hair wi<h slight traces of arey on . the side.. The
"General" had dark eyes and no-othey dis LIngUL shing physical
ohdra teristics. : :

5
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ZABALA stated tIat in the course of this contact the three
Cuban 1n41vl0ua]h wanted to know about the bomb on a Culzan
“plane. ¥ “h3C“haﬂ recently destroved the plane and sent it
plunging intc the sea. They wanted him to invite RETIMNOL,
RO)RIGJ,U,-ERA, CASTRD, and "BEBO" (Last name possibly

FRANCO, and the owner of a sporting goods store which is
located at Flagler and 18th Aavenue, Hami, Florida) to
Jamaica for reasoans of placing bomps against pro-Cuban.
schools in Jamajiza. The Cubarn individuals could then
~arranue for the Jamaican authorities to arrest RODRIGURZ,
CASTRO, and "BIR2" and later. these cou’~ be given over to
the Cubans. In addition to the above, the Cubans wanted an
"up date” on pictirss of abdut thirty 1nd*v1fualb. Thesa
individuvals were all current suspected anti-CASTRO tvpe
persons and incliaded ENRIOUD WUNEZ. On November 9, 1976,
according to- ZABALA, they gave him $500.00 for »lane tickets
and -expenses. Taiey wanted him to go-toc Venezuela to flnd
out about the ahove mentioned Cuban slane bombing.

s

FELIX ZABALA MAS d”Vl““d thaf Wovombor 29 1976,
bn rotvrncﬂ to J‘Malfd and this time wen* to a nlac which
is known as the ‘Little fub," in the zitv of Ccho Rios.
ZABALA s““*cﬂ that approximately 9:00 p.m. that evening,
three men came in to the "Little Puk. " He.stated that these
individuals. vere the "General," CARLOS, and a third Cuban.
whom he had not previously met. He described this individual
as-a white male, six feet three inches tall, weighing 220
pounds, having short, dark hair, approximately 38 vears of
age, and having heavy py~scrlnfzon glasses. This latter
individual inforrned ZABALA that he had heen working in the
Cuban Embassy in Chile during 1971,

~Tnp eronny
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: ZABALA stated that VECIANA had, in preparation

for his'Nngmber,°9 anticipated meeting in Jamaica, given
" him information to furnish to the Cubans. ZABALA said that
VECIANA furnished him with information concerning the
bombing of- the Air Cubana Airliner stating that the infor-
mation -would appzar to be good and was true. however, it
was. well known within the anti-Castro Cuban (c:mun1t5 and

he did not believe it -would harm anybody. ZABALA said

that VECTIANA told him that ORLANDO GARCIA, who was an
employee of the JGovernment of Venezuela, and Tformer CIA
emp]oypﬁ,,hwd gore to Santo Domingo in 1076 and met witih
ORLANDO BOSCH and FRANX CASTRO. VECIANA further advised
that there was also present at the meeting a representative
from Brigade 2505, name uvnknown. VECIANA said that at this
time, BOSCH, CASTRO., GARCIA and the leprebentatlwe from
Brlgﬁde 2506 planned a bombing of a Cubana airliner. AT
some time folliowing this BOSCH went to Venezuela to take
command of the ooseration. Upon arrival in Venezuela BOSCH
was met by "MONO' ,HORALES, ‘o Cuban exile living in Venez uold

IANA said that MORALES was the individual who had

testified in a Faederal trial against BOSCH a. few vears

prior to this tinc. MORALES is supposed to have told

BOSCH that he wished for.all past differences to be fargotten
‘and for them to unite in Tliis act, as all good Cubans should
try to get »id of CASTHO. - At this time MORALES gave BOSCH

2 machine guu anil offered a car and dr.iver as well as the
~use of an apartm=nt that he (MORALES) stated tiat he huad
avranged for BOSIH.  VECTANA o&ld that BOSCH still did not
trust HORALES ani insteand went to the eQJdlfunonf' of ALVFREDO
AGUJAR,; another Zuban exile in Caracas. BOSCH \uppoaod y
staved at that ajartment and during this time was

in contact with in. old Cuban revolutionary named "PEPE"

as well as a former CIA operative named "RICO." RICO was
described as belig a Cuban exile also. RICO supposedly

gave BOSCH $2,00) during this time in order to support the
intended operatiosn aga ingt the Cubana Airlines. BOSCH
was alsc in contnet with & Cuban exile attorney while in
-Venezuela, name -anknown, however, it was stated that ROSCH
wass wll@bLud‘in Jaracas ot the home of this attorney
following the boabing.  VECIANA further told ZABALA that
when the bomb went off, 1t was such a-tragédy that the

CORU group. was afvaid to cilaim credit for it. VECIANA
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¢ further advised that the Government of Vepezuela had
previously had knowledge of the plans for| this bombing,
however, thev also became very nervous w hen the homb went
off w1th the plane in the air. VECIANA tbld ZABALA that
the plan had been for the bomb to go off while the plane
was on the runway- in Barbados, avoiding serious loss of
lives, however, the plane departed early and thus the bomb
went off while the plane was in the air. ' '

ZABALA reiterated that VECIANA had given him this
information to furnish as he (VECIANA) stated that most of
this informaticn had been hinted at in the newspapers and
that he felt that ZABALA could impress the Cubans with this
informaticn as w2ll as utilizing this information to cover
for the fact that ZABALA had actually not gone to Venezuela
as previously requésted by the Cuban Intelligence Agents.

_ ZABALA said that he furnished this information

to the Cuban Intelligence Agents during the Novemter 20, 1976,
meeting and they avpeared very pleased with the information.
ZABALA said that he also, as prévioucly,directed by VECTANA,

~told the Cuban Azents Lhai VIECIANA had been involved in some
sort of testimony regarding the KENNEDY assassination. ZABALA
said that he did not furnishtem with any details other than
telling him that VECIANA had traveled to ‘achinvgon using
a travel voucher issued under the name of Senator SCHWIERKER.
ZABALA said that he did not know why VECIANA wanted this
information given to the Cubans unless it was to further
convince him that he (ZABALA) was fu}nishing them with good
information in the hopes that thev would utilize the
previously furnished information and give VECIANA the

’ publlcmtv he desired on radio Havana.

Following the November‘QQ; 1977, meeting which was
taped by the Cubans, ZABALA said that he was instructed to
meet - CARLOS in Panama on January 10, 1977, being instructed
to go to the Panana ifilton Hotel and be standing in the
parking lot at 9 p.m. He was told that somebody would pick
him up. ZABALA added that he was given $700 at the
conclusion of this meeting by the Cubans, which was.to
provide -expenses for the t{rip he was supposed to have takeh
-to Venezuela as vell as the trip for the November 29, 1977,
meeting. ZABALA sgaid at the conclusion of the meeting he
asked the Cu™-. s to help in getting his mother and . sister .
out of Cuba for a Christmas vacation in Puerto Rico and
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they told him that they would help him. ZADALA ot this
time stated that he .also recalled that during this meeting
they requested that he get any informati on possible in

" which ZABALA described as

a cover name for CORU., He stated that thev were also in
need of information as to who had placed a recent bomb

in the Cubana Airline Office iu Madrid. They told him '
that they had scme information which led them to believe
that a black male, who was from Puerto Rice, had placed

the bomb., They further said that this black male resembled
an Indian in appealance. ZABALLA added that at this. meeting
he had also given them nine papers which he had written

out congelnlng cld bombings in Fuerto Rico. ZABALA ‘said

‘that these papers were false and had to do with bomblnvs

four and five years old which the Cubans believed were
conducted by anti-Castro. groups. ZABALA said that he now
recalls that during that meering they also gave him the
Embassy phone nuanber in Jamaica, with instructions to call
if he needed to contact them and ask, "If the visa is ready
for JUAN CASTILLO.'" ZABALA said he was told that if he

needed to contact them. to follow the procedure and then

automatically go the following nlght at Y o'clock to the
Little Pub Hight Club dn. Oche Rios,. Jamaica, where he would
be met. ZALALA zaid that he never did have occasion to

‘use this procedure.

HW 50529

CZABALA said that the next contact he had with
any of the Cuban Intelligence Officers was an accidental
contact on Decemver 21, 1976, when he was in Jamaica to -
mect the Cubana 3dirline plane with his sister and mother,
ZABALA said that he saw "CARLOS™ getting off of the same
flight and nodded to him., ZABALA said that that evening
he, his sister aid his mother were staying at the Sheraton
Hotel in Jamaica when he was contacted by CARLOS, ZABALA
said that CARLOS contacted him very brlofJ\ at his room
and told ZARALA that he (CARLOS) was just passing through
Kingston, Jomaicar, eéenroute to part101pntlng‘in the opening

of a new Imbassy in ilexico City. At this time CARLCOS gave

ZABALA $300 which represented the portion of the money that
ZABALA himgelf had placed with AIMACEN ESPANOL in Miami
in order to help get his sister and mother cut of Cuba.
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o ZABALA said that the next contact was on January
1977, in DPanama. ZABALA said that he flew from Miami to

Panama dwring tke day of January 10, 1977, arriving in Panama

at 8:15 p. ’A},,A said he Lmﬂtdjdt ly proceeded to the
Panama Ullton 1d checked in, and then went to the parking

lot at 9 p.m. zAbALA said that he was met at the parking
lot by CARLOS, who walked up and then said, "Let's go for
a walk." ZABALA said they walked two or threc blocks and
as they'woyc‘walklng a car pulled up alongside and CARLOS

“directed him to get into the car. ZABALA said he did not

HW 50529

see the face of thp driver of the car. The driver drove
only a shert distance and stopped. ZABALA said that at
this time they J?it the car and the driver and entered an
apartment biuilding where they proceeded to an apartment.

ZABALA said that when he and CARLOS entered the apartment

"The General' was. already in the apartment with hlS tape

‘recorder set up, ZABALA said that at this time he gave
them telephone books from San Juan as well as Miami telephone
books from the Cuban section of Hiami as they had previously

AT

requested theve télenhone books. ZABALA -said ithat he did
not have anv DLH:“ information to give them and they

again requested that he obtszin general 1nI01nailon conceining

the activities of anti-Castro.groups in Puerto Rico and
Miami. -~ZABALA suid that during this meet ing t“m" gev
him 8800 for expanses. ZABALA said that they arranged
another contact in Mexico City, with the contact scheduled
for Harch 6, 1977. ZABALA said at this time he was given
a leather type kay hclder which had a slip of paper inside
which was tco be 2 contact telephone nwiber for him fo call
in lexico City. This telephone number sras furnished in
case ZABALA need:2d to make contact with the Cuban Intelld A

Officers. ZABAL) said that he was furnished the new code
word which was ""is the visa of Dr. SALGADO ready.' ZABALA
said.that he was also told that if he called the Fmbassy

in Mexico City h» was simply to ask this question and hang

up and then proc:ed the next night to a store called Gigante,

which was near tae¢ Imbassy in Mexico Cityv. He was to stand
in front of the JSigente at 6 p.m. and would be met. He

was furnished with a code phrase which WOu]d serve to -
identify the Cuban Agent. The phrase was, "Do VOu see any
taxis around her:,” and ZABALA was told to answer, "I gaw
one but it is broken," which would identify one te the othe
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ZABAHM said that following this meceting he became
very involved with the promotion of the Taiwan Circus and
was doing extensive traveling. ZADBALA said that he did
not make the March 6, 1977, meeting in Mexicointy as he
was in California with the Taiwan Circus and due to.
business reasons was not able to g0 to dex1co Cityv. ZABALA

. said that during this period of time that he and VECIANA -

were having financial problems Mlth th Talaan Circus and
needed money rather 4ebperdtelv. Z 5 ALA said that VECIANA
was able to obtain a $45,000 loan Lo help continue their
tour of the Taiwan Circus and that he (ZABALA) was able

to borrow $20,000 from his cousin in Puerto Rico, who lad
a short time before won the Puerto Kican lottery in the
amount of $100,000. ZABALA said that due to promotional
difficulties they continued to have noney prob]cms and that
at this time VECLANA suggested that ZABRALA iry to contact
the Cubens in Mexico (JLy and see if they would give him
money. ZABALA said that on March 18, 1977, he called
Mexico City from Log Angcl@S'utj1121ng the phnone number

he had been give: on January 10, 197V7, end uscd the code
phrase, "Is the :isa of Lr. SALGALO ready,” whan the

‘Embassy answercd. ZADALA said that as previously instructed

H¥ 50529

he then hung up 2nd on the norning of Merch 1€, 1977, he
flew to Mexi-zo City. ZABALA said thuat he went to the
appointed place 3t 6 p.m., hovever, nobody shawed up.
ZABALA said that this was never explained.,

ZABALA said from Mexico City he 1pturn d to
San Juan on Mavch 2 , 1977, via ilexicena Airlines.. On
March. 22, 1977, 7ABALA said that he zgain called the
number in Mexico City and gave the code word.  ZABALA
said that he then flew to Miami on iapch 22, 1977, and
proceeded to Mexico City from Miami. ZABALA said thai
on March 22, 1977, he went to the pavking lot in the
Gigante store arca and a mah came up and gave the prnn~*

de

¥
code word. ZABALA described this man as a Cuban male,
o = e

approximate age, 306, 5'5 ,Lll, heavy build, vweiching
approximately 170 pounds, Long straight black hair and
as having a very round lace. ZABALA said that the man

told him he was ivom the Lmbassy and that they walked

a very short way down the street into a vestauvant. 7ARALA

was unable to recall the namg of the re <Lau ant ., ZARALA
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said at this time he gave this man a soa]ed package containing
”Repcha” newsp:pers from San Juan and Miami and told the man
that inasmuch as he had been away from Puerto Rico with a tour.
group he did not have much new information. ZABALA said that
. the man appearec to be content with thls and told ZABALA

that he would deliver the package to CARLOS. ZABALA said
that unbeknownst to this man, he had also enclosed. a

sealed lettev acdressed to CARLOS in vhJcn he as \ed

CARLOS for $20 ,C00 in order to help him. (ZABALA) with his
Tinancial p;qblems. ZABALA 'said that he explained in the
letter to CARLOS that some of the problems had been as a
result of his traveling to neet tine Cubans, bul ended the
letter by statirg that in the event that (‘ARLOq could not

get him the money that (ZABALA) would continue to work

with. him. ZABALA said that the man from the Embassy then
said that "The Céneral” and CARLOS wanted to meet with

ZABALA during Hsyv and they agread upon the date of May 1¢,
1977, ZABALA said he was instructed to 7o to the Xola
Station of the Mexico City Metro System and stand under

the sign for the subway to Tacuba.  ZARALA said that he

was to meet at & p.m. on May 1¢, 1977, under the Tacuba

sign. ZABALA seid that all of these arrangements were

made without the man knowing that he had a letter reguesting
$20,000, eoddres cead to CARLOS., ZABALA said that he has not
heard from ¢1\ ¢t the th ns since that time and assumnes

that he would be w\po ced to make the May 19, 1077, mset .
ZABALA said that during the pas 1 week he had
“been in Miami ard at this time VECIANA wanted him to go

to the CIA and tell them what had happened and .offer to
work with the CId., ZABALA said he was most hesitant to
do so and had teld VECIANA that he did not wish to do so.

At this time ZABALA stated that he also recalled
another brief contact with Cuban Intelligence Agents which
occurzed on January 17, 1977, when he flew from San Juan to
damaica with his sister when she was returning to Cuba.
ZARALA said that he decided to po to Ringston, Jamaica,
with her at the iast minute as she had a large number of
Tupgage and was unable to handle all of the luggage herself.

HW 50529 DocId:32357039 Page 21



=T
1
L]

\ ”~.S.J'C5"~:”1f‘l' Y .- .
s 20 ){-? - “" 1 e

.

C ZABALA said he also wished to go to.extend the visit with
his &ister. ZABALA said that he went to Kingston, Jamaica,
and was cnly there Ior'd few hours, however, he was con-

- tacted at the airport by JUAN CARBONELL. Ie (ZABALA) gave
VCARBONLLL a copy of the JACK ANDERSON newspaper column
which had to do with the KENNEDY assassination. ZABALA
said that he had carried the newspaper article with him
in case he was contacted while in Kingston. ZABALA said
that the avticle had to with the KENNEDY assassination and
a mysterious Cubain named "X" who had had some involvement
with the CIA and with the Kennedy assassination. ZABALA
said that he believed this "X" to be VECIANA but did not
know how this information had gotten to JACK ANDERSON .
ZABALA said that it appeared that bis meeting with. CARBONEL
was accidental but he believed that the Cubans were adept
in planning meetings and he assumed that inasmuch as his
sister had left uhe airport to go to the Cuban Embassy,
that she had told CAEBONELL that he (ZABALA) would be in
the airpor' area waiting to return to San Juan.

At tth> time ZABALA said that he also recalled -
that although his sister did not talk to him at all during’
her Christmas vicit from Cuba about intelligence matters,
that duving the January 10, 1977, meeting in Panama he
was .told by the General to instruct his sister in San Juan
to contact MANOLC RAY. ZABALA said he was not told why
his sister was to contact RAY, but. gave his sister thig
message when he returned to San Juan. ZABALA said he was
worried about hiz sister being involved in this matter
$0 he waited until fhe dav before she was to depart San
Juan for Cuka to give her the message. At this time she
asked him (ZABALZ) to contact RAY and arrange a meeting
which ZABALA stated he had done. ZABALA said that she
met with RAY the day before she left for Cuba but he has
no idea what they tallked about. ZABALA described RAY '
as being a former Hinister of Public Works in Cuba prior
to the Castro takeover, and said he was currentiy cmployed
as an Archetictural Engineer with his office being in a new
building constructed on Ponce de Jeon Avenue in San Juan
near the Martin Feno Canal. ZYABALA said that he did not know
RAY well and was not familiar with hiec politics or leanings,
although he had supposed him to be an anti--Castro Cuban.
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ZABALL was questioned concerning the reason why
VECIANA had wanied him to send the letter to Cuban Premier
- CASTRO detailing VECIANA's activities with the CIA. ZABALA
stated that VECIANA was concerned about his testimony before
the committee irvestigating the KENNEDY assassination and, '
for some unexpl:ined reason, wanted to establish himself in
the U. S. Cuban Community as-a former ClA operative. VECIANA
said he was certain that CASTRO would broadcast this
informaticn on ladio Havana as soon as he received it and .
as Radio Havana was centinually monitored in Miami, these
facts wvould soon be khown among the Cuban community. ZABALA
said that he did not -question VECIANA further as VECIANA
obviously did nct wish to talk about it and he (ZABALA)
decided to go aleng cut of his friend=hip for VELCIANA as
this seemed to te of the utmost importance to VECIANA.
ZABALA said that when no broadcast occurred, VECIANA reguested
he continue his contacts and urge the Cubans at each meeting
to make the broaidcast under +the guise that he (ZABALA)
wished the broadcast in order to embarrass VECIANA as he
(ZABALA) was supposed to bave had 2 falling out with VECTIANA.

. At this time ZABALA stated that he was extremely
glad to bave beea able to get this off of conscience and
stated that he wis physically and .emotionally exhausted.
4ABALA expressed great confidence in the TRI and stated

s that he wigshed Lo work with the FBI in any way possible,
including further contacts with the Cuban Intelligence
Agents or in any other capacity in which he could serve.
ZABALS stated thit he was a loyal American and fifrmly
against the Communist system and had only become involved

- in contacts. with the Cubans in order to carry out the

~wishes of his good friend VECIANA.
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: The fo ]ow’nq QﬁqcrlntJOﬁ of PELIX 7ABALA MAS was
obtalnhi through 1nchlvzox arnd ohservation:

Name
Also Kiwown As
Residencea

Social Security
Account Numbor
Date o Birth
Place of Birth
Sex .
Race L :

Height

Weight

Hair

Eyes

Scars/lMarks.

Physic:l Chara rtorz"t1“"

Fuerto Rico
Driver's License
father

Hother
Subject's CQccupsation
Wife

Subiject s Children

Subject's Brothers
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TPELIX ZABA LA TIAS

—1

TUTC; FLLIZ SABALA LMAS
350 Leridida '
YUrbanization Valencis
Rio. Pied:ras, Puerto Rico -

581 -90-5117

October 1%, 1837
>inar Del Rio, Cuba
Male '
White

6 feet

218 pounds

Black

Brown

. None

RPight eve dces not focus
on what the left eye is
quUrVJMq C

34967¢

JOSE L. ZARALA

ABTELINA AL PEROJO
nLerLa nment promoter

CCARMEN REGO (Date of birth

Iebruaxy-l], 1938, at lavanz,
Cuba) o ; ' .
BETTY SARALA REGO , horn

November 4, 19260, at
Havana, Cuoba: _
SUSANA ZADALA REGO, born
June 9, 1963, at San Juan,
Puerto Rico; - ‘

FULIN ZAHALA REGO, born
Barch 12, 1963, at San Juan,

Puerto Rico.

CJOSE LUIS znP,IA, also known

as"PLPET, Imrn Decenbar 4,

1931 att 145
AE o Lol Vo




DOMINGO ZABALA, also known
as "NINO," age 32 (currently
a resident of Santiago de
Cuba; ' : .
ARMANDO . ZABALA, ~also known
as "ARMANDITO," age 25
Astudent, Chicayo, Illinois)

Subject's Sisters AMALIA ZABALA, age SO,

‘ ' resident of Cuba:

HILDA ROSA, age 48,
resident of Pera:
ELVIRA ZABALA RLBAYO,
age 46, resident of
Carolina, Pucrtc Rico:;
ELENA SABALA MARTIW,

age 42, resident of Cuba.
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4/12/77

. Date of transcriplion

- . On April 11, 1977, FELIX ZABALA MAS was interviewed
by Special Agents (SAs) PAUL M. RUSH and HARRY B. BRANDON, III,
‘in San Juan, Puerto Rico. 1In the course of the interview,
ZABALA furnished the following informakion: . :

» - ZABALA :dvised that duriﬁg his recent contacts with
Cuban Government intelligence sources, they requested he gather
any information whatsoever concerning Cuba that wculd appear in
Puerto Rican or Ur.ited States newspapers and ragazines. They
-requested that he participate in the anti-CASTRO movement in
Puerto Rico so thet he could later adVise the Cuban Intelligence
Service (CUIS) of the activities of the Coordinacion de Organi-
'zaciones Revolucicnarias Unidas (Coordination of United Revolu-
~tionary Organizations) (CORU), FRANK CASTRO, REINOL RODRIGUEZ,
GUSTAVO CASTILLO, ENRIQUE NUNE  MANOLO LEDO, BE2C FRANC(O, and
© ANTONTO VECIANA. At this point ZABALA added that to the CUIS,
CORU is tbe same: as Accion Cubdna (Cuban Action) {AC) and the
Frente De Liberzcion Nacional De Cuba (Cuban National Liberation
rront) (FLNC). ZABALA stated that the CUIS was also interested
in information he could obtain concerning the progress of the
Congressional KENNEDY assassination committee as wall as the
persons responsibles Sor the death of ALDO VERA. 7They mentioned
that they were of the opinion that CORU dia away with VERA due
to internal arguing. According to ZADALA, the CUIS showed an
~interest in VERA as they stated they knew he was inh Buenos Aires,
Argentina, when a Tuban Embassy worker w.s shot. ZABALA stated
that on the date of his latest contact with the CUIS he advised
them that he has not been able to gather anyv pertinent informa-
tion concerning tho above-mentioned individuuls inasmuch as ne
has been totally oc:cupied with his promotion work. The CUIS
requested that ZABALA determine any information possible .
regarding the loca:ion of JASPAR E. JIMENEZ. ZABALA -stated that
the CUIS had never asked anything about Puerto Rico other than
their interest in ‘he above-menticned individuals.

TOP SECRTY
Classificd by 2072
Exempt from GDS, Category 2, 3, 4
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_ FELIX ZABALM advised that the Cuban Government is
~aware of who was responsible for the killing of several
members of the "Fragmatistas" in Miami, Florida. The CUIS
told him the names and at this moment, ZABALA cannot recall
who thevy were. He stated tha't the CUIS identified them as
-members of the "Praamatistas." ZABALA added that the CUIS
has never stated or inferred that they had any intelligence
agents working in Florida. '
g ‘ .. In reviewing his sctivities in Chile in 1971,

ZABRALA stated that he was recruited for the planned killing
of CASTRO by VECIANA in tiami; in 1971. At this time VECIANA
was d United Statss Imbassy emplovee in Bolivia. ZABALA
stated that after they planned the attack, which was bascd on
Ainformation VECIANA said that he had reczived from a Chilea:
that CASTRO was coming to Chile in October of 1971, that he
(ZABALA) flew to VYVenezucla and VECIANA vent to Bolivia. ZnRAL2

stated that JUAN DOMINGUEZ and ARCO RCDRICGUEZ, two anti-CASTRO
Cuban exiles from Miami, also went to Venczuela with him to
peygln training in onhotography and television camera techniguas
as the plot involved their posing as camz2ramen. ZABALA said
that shortly after he arrived in Veneziela, he went to Chile

in February -and ranted an apartment for the use of DOMINGURZ
and RODRIGUFZ. Hz was in Chile for tweo or three days. ZARALR
was unable to recall the location of that apartment. ZABALA
alded that shortlv after this, VECIAN@ and a Cuban exile named
MAPOLI, drove to “hile from RBolivia with the guns and grenades
to be used in the attempt. The arms were hidden under the back
seat of a United States Embassy car VECIANA used Lo transvort
the arms. The arns were later hidden in a closet of the
apartment and MAPDOLI and VBCIANA returned to Belivia. fdhe two
cameramen went to Chile in July to await CASTRO's arrival.

Thev had in their posseéssion foraed Veneuzuelan and Dominican
passports which ZABALA had prepared. 2ABALA got the passport
from indigent Venazuelan and Dominican nationals in Venezuels
by telling them taat he could help them enter ths United Stales.
Thev gave him their passports as ho sdid he would nead them.
ZARALA stated "lac tie steamed the victures of £ the passrorts
and replaced them with photographs of RODRIGULRZ and DOMINGURZ.
“He then stamped them with bogus Government stamps which VECIANA
had made previously. ZABALA stated that the Federal Bureau of

TOP SECRET
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Investigation (FIEI) had taken these stamps from VECIANA's
home in Miami in. a subsequent search. ZABALA stated that '
when the plot failed, as previously explained, 2ABALA stated
that DOMINGUEZ, who said he had been recognized by a cousin .
in CASTRO's party, fled to Bolivia and RODRICUEZ, who. had
had an appendicitis attack went to Venezuela. RODRIGUEZ,
who was a Federal fugitive at the ‘time, later returned to
Miami where he was arrested on Federal charges. ZABALA
added that the "Ceneral" confirmed that one of CASTRO's
- former bodvguards was named DOMINGUEZ and had been in Chile
with Premier CASTRO in 1971. ZABALA added that one of the
persons he knew to be involved in the plot with VECIANA wvas
a Chilean senator named_ RENE PARADES, and had a slip of
paper which had his 1971 Santiagc telephone number as
62111 (office), and 259598 (home). = '

ZABALA stated that VECIANA later told him that his

Pen+ral InLelllmcacc Agency (CIA) contact in this matter was
code name "BISHOF," although ZABALA said he never actually

met this man. VETIANA said recently that this was the wame .
"RISHOF" who was with him when they talked to LED HARVEY OSWALD
in Dallas hefore President KENNEDY's. death. ZABZLA staked

that VECIANA was the only souzce_of this information concerning
LEE HARVEY OSWALD contact in Dallas onc month -before that
assasgsinztion. Il2 stated that VECIZNA had put this information
in the supposed latter from VECIANA "5 secretary to. FIDDRL CASTRO
- VECIANA had +old ZABALA that VECIANA, "BISHCOP," and OSWALD met
in a downtown Dallas office approximately on2 month before the
actual KENNEDY death. : ’

- ZABALA stated that he believed that VECIANA wanted
“the letter mentioned above routed to. FIDEL CASTRO so as o
cause.strife in relations which were improving between the -
United States and the Cuban Covernment. He stated that VECIANA
probably felt that a discloszure such as this concerning CIA
activities and thz Chilean plot against CASTRO would cauze the
Cuban Government to break off rélations and cause adversa :
puklicity against the United States. VBECIANA originally wanted
te route that lebier te FIDEL CASTRO via. the Czechoslovakian
Fmbassy in Washinjton, D, C. ZABALA stated that he himself .
suggested: that he handle it through hiq sister in Cuba. The

TOP _SECRET
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ZABALA. to his

letter was subsequently sent by sister for
routing to FIDEL CASTRO and for this reason ZABALA's ster
contacted ZABALA and requested thedaty he come tQ'Jamaica}
VECIANA was in fzvor cf ZABALA making such trips and
~contacting the CUIS, and YECIAMA paid ZABALA for the _

expenses involvec in his first trip. At this point, ZARALA
stated that he hes adsised VOCIANA of all of the results of
his recent trips and contacts with the CUIS. ZABALA stated

‘that VECIANA had pla
names .of !r. BISFOP, BLAIR,
were members of the CIA and who
States Imbassy ir Cuba prior to
ZADBALA stated thzt he has never
VECIANA is himself a CIA Agent.

and

wWas vue%tLoned
of Puerto

ZABALA
of a current resz&ﬂnt
stated that he wcrked

for the CAS

aced in the above-mentioned letter the

KAIL, who VECIANA had reporte
were working in the United
FIDEL CASTRO's takeover.

been able to determine if
as to the oolltlcaL sympathy
Rico, IANCLO RAY. ZABALA

TRO government as minister

'of public works afior CRSTRO came to powor in Cuba and by
the time of the EBay of Pigs invasion, he was against FIDDL
CASTRO.: In 1263 and 1964, MANOLO RAY formed an organization
Known as JURE in Puerto Pico. ZARALA advised +that RAY has
lived in Puertc Rico all the time that he has been out of

ihat aros>und 1974

dealing

Cuna, and
'possibly:
that RAY had the
had to leave Jamaica
-the Cuban Governmont:
considered RAY to he
He added that RAY still has
currently in bad financ
"General," on January 11,
ZABALA have his zister
visiting in Puert> Rico and
ment wanted to help him get
They wanted, also, to meet
hig sister, and sha MANOLO
San Juan, Puerto
2ARALA'S "‘nur ol
Cuban Govnvnwnnt‘a offcr.
= MANOLO RAY her address, uumbel
Havana, Cuba. ZABZALA
prior to departur: of his
Eriefly with hig

\
business

due
wanted

for a

his

1577,

his

e
Sav?

.
518

Sloter,

PAY had a
with architecture®

to visa reasons.
him out of Janaica.
a social Democrat,

ial straights

contact MANCLO. RAY
uﬂVJSCdf
“bhu
him, -
RAY
'”:co, for a parjod of
id ZABALA that

ZEBALA 'S

1140 Nuevo Vedado,

added that
ter,

construction business
in Jamdica. He stated
two Or three year period and
RAY bel imved that
ZABAL
politically bpeakiRQw
Cuban citizenshin and is :
«.  4ABALA stated that the
wanted to have
while she was

in Panama.,

siness wvisa again in Jama
ZABALA reported that he told
on Janwary 15, 1977, in
three to four, hours.
had to think about the-
sister (AMALIA) gave -
Calle 39
for a five minute period
MANOLO PAY dis cucged

\‘ X}
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ZABALA was questioned about the current status of -
LUIS MAS MARTIN and ZABALA stated -that the information which
was previousiy furnished on April &, 1977, by himself concerning
MARTIN was the truth. ZABALA stated that according to his
ster, MAS MARTIN has a serious drinking proklem and is no

»lonanr‘a hlqh off1c1a] in the Cubkan Government. ZABALA stated

that MAS MARTIN is currently working with a cattle project
»around‘matansas,'Fuba.v He stated that MAS MARTIN was with

CASTRO in the mountains prior to his ta}eover of the Government

in Cuba and that later, MAS MARTIN was RAUL CASTRO's secretary.
ZABALA added that MAS MARTIN was at one time the director of
Radio. Havana. ' '

. ZABALA stated that in October, 1966, VECIANA and
another indivicual, a resident of Miami, Florida, and the editor
of Replica HMagazine. there, MAX LLSNIK, advised ZABALA that
ALDREGUIA GALLEGC revortedly got $20,000.00 from the Cuban
Government during 1976, for some unknowh reason. ZABALA
statad that GALLESO had ‘been working in Miami at a finance
companv and that now he is thc owner of a pet store. ZABALA
stated that lL2-hal told the "General" on Hovember. 29, 1976,
this 1nfozmat:on concerning GALLEGO, ard there was no reaction
hateoever, . )

_ ZABALA stated that in his recent contacts with the
CUIS, he had given very little information LQHC°rDqu VECIANA
REYTHOL PO‘RTCUF“, GUSTAVO CASTILIO, and FRANK CASTRO He
stated‘that‘gn th> times that he was contacted by the'CUIS they
showed him picturzs and asked him about various people. At the
same time thev tajed all of the conversaticn and offered him
alcohclic bevgrangs. They had advisod ZARﬁLA that they would
very much avnreciate if he could get VICIANA ocutside the
United States. ZADALA helieved that q)oulA this occur, the
Cubhans would attennt to seize hin by some nanner. .

ZABALA stated that theé Cuban Vice~Consul in lewxico
City, on March 23, 1277, told him that CARLOS and the “Geno ai’
wanted te sec him.in Mexico City on May 19, 1977. ZABALA _
stated that he advises the Cubans that he.is on his way to
make a meet bv calling the Cuban Imbassv in Mexico City and
asking if the visa for Dr. MIRANDA PRADO is ready.

TOPR CSECRET
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‘ ZAPALA nLatrd that he cu*rontly has two post office
boxes. . He has ar old hox wnlch is« located in 014 San Juan,
General. Pos* 0ffice Box 4073. He stated that hO.acqulred a

nev Post OfLJhe ox at the 1ﬂn1114 Station, Santurce,
Puertc Rico (zip code 00904) , and this is Post Office Box
- Number 40237. Both boxes are under his full narme. He stated
that the Cubans know of his postal bok in Santurce, Puerto Rico.
The CUIS at on ‘e time wanted to know how they could contact
ZABALA and he s uowecteq a Po t Office box.

. ZABALA amvised that at this +1ﬂo he is on very good
relations with his Cuban contacts. He stated that CARLOS and
the "General” had mentioned on several occas ions that they
would like him to go to Cuba for a vacation with them,

ZABALA -was ﬂuvutﬂornd about his 1nvolvemcn+ in an
embezzlement mattar in the early 1970's, which involved his
indictment and la:zer imprisonment and vrobation,  ZABALA statod
that ‘his group, wiich inciuded VECIANA, himself, and four other
Cuban exiles who were residents of Venezuela: SECUNDINO ALVALRZZ,
ANTONIO AROCHA, .I\GUSTIZ‘J' BARRE, and Engineer LUCILO PENA, wanted
to raise money fo: the Chilean operation which iz mentioned
above. He statcd that the latter four individuals are probably .
still in Venezuela as he Jast saw thcm in J97] oY ]972 there,

ZABALA adv? sed Lhdt if thn’CUI vou]d want to contact
him for some reason they could possibly use his sister to
contact him +olonhon1c4]ly. He stated that thev could also
possibly contact him through his new Santurce, Puerto Rico,
postal box. ZABAIA stated at this point that he did not think
that they ‘would use it ' ' .

_ ZABALA stated 1%11 over the period of tHe la'_ several
months he had received a total of approximately $1,900.00 from
the CUTS for his expenses. ZABALA stated LhaL'I's only source
of income &t this time is revenue rocc:vnd from his hanﬂllnq
of the Chinese Fircus Group.

FELIX ZTPALA advised that pos 5ibly on Wednes Jay

’ April 13, 1977, he would have to travel to Los Angeles, California,
to ndnftlo scme arrangements for ihe above~mentioned Chinese
Circus Group. Ile stated he would turn to Puerto Rico, probably

on Saturday, April 16, 1977.
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ZABALA was questioned as to his method of fvgvellnq
to Pandma earlv in Janna*v, 1977. ~ ZABATLA stated that he
traveled on Monday morning, January 10, 1977, with - Favtern
Airlines f11mht nu"bnv 958 to Miami, and immediately went on
to Panama. ile stiated that he spent one night in Panama and

immediatoly returnedvto Puertn Rico via hlaml.

The 1ntcrv1OW1na Adonto uuﬂstionmd 7ABAIA as. Lo
oo’vgraph examinetion as +o tho truth of all of the facts
mentioned in this interview and those acdcounts menticnad in
the latter half c¢f his intervisw of Avril -8, 1977, and he-
responded positively without hesitation. o
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